
 

Závojem bělavým přikryl mráz zemi i háj 
ještě si počkáme na krásný jara máj. 

Zpěv ptáků dávno ztich 
teď v křiku divém jen havran se z polí vznes 

nad celou přírodou zdánlivý klid 
v souladu kývá tu zbavený listů les. 

Se zimou mráz v tanci mockrát se roztočí, 
Než se nám podívá jaro zas do očí. 

F.Š. 
 

 
 

Vážení spoluobčané, dovolte mi, abych Vám 
v závěru roku poděkovala za letošní spolupráci a popřála 
Vám krásné, veselé a požehnané vánoční svátky plné 
lásky, domácí pohody a splněných přání. Zároveň Vám do 
nového roku 2010 přeji jménem svým ale i jménem celého 
obecního zastupitelstva všechno nejlepší, hodně štěstí, 
zdraví, lásky a osobních i pracovních úspěchů. 

Ilona Severová, starostka 
 
(Pohled – Vánoční pozdrav z Lukavice, můžete zakoupit 
v prodejně Konzumu a na obecním úřadě.) 
 

Ze zastupitelstva 
Zastupitelstvo 4.8.,7.10., 3.11., 24.11., 10.12.mj.: 
 
Vzalo na vědomí: 
- informaci o jednání s vlastníky pozemků pod rybníkem 

Mostiska  
- výsledek dílčího přezkoumání hospodaření za r. 2009 

(bez chyb a nedostatků) 
- info o zahájení projektových prací na akci obchvat 

Žamberka 
- info o přijetí nového zaměstnance L. Filipa 
- přehled vývoje daňových příjmů 

- info o ukončení prací na skladu zahr. Techniky a 
zahájení úprav prostoru pro odkládání odpadů na 
hřbitově 

- info o aktuálním stavu přípravy knihy o obci 
- výroční zprávu ZŠaMŠ 
 
Schválilo: 
- žádat z POV o dotaci na výměnu zbytku oken ve škole 
- výběr firem k oslovení na cenovou nabídku 

rekonstrukce chodníku a kanalizace v úseku Kroul – 
Fajfr 

- rozpočtovou změnu 3 – 6/2009 
- smlouvu o smlouvě budoucí na zřízení věcného 

břemene na pozemky dotčené cyklostezkou 
- podmínky zadávacího řízení na akci modernizace 

sokolovny 
- zakoupení pozemku p.č.348 (parkoviště u prodejny 

Konzum) 
- zhotovitelem stavby chodníku a kanalizace firmu 

Stilmat s.r.o. za cenu 1.410 134,82 Kč. 
- V kauze Chaloupka, po vydání platebního rozkazu, 

pokračovat ve vymáhání pohledávky až po příp. 
exekuci. 

- Podobu velikonočních pohledů obce 
- Zřizovací listinu ZšaMŠ Lukavice 
- Smlouvu s Regionální radou regionu soudržnosti 

Severovýchod o poskytnutí dotace k projektu 
„Modernizace sokolovny – Lukavice“ 

- Komisi pro otevírání a hodnocení nabídek VŘ akce 
moder. sokolovny  

- Že přítomnost zástupce Policie ČR na schůzích 
zastupitelstva není nutná 

- Prodej st.p.č.414, 305 m2, zastavěná plocha a nádvoří, 
(pozemek pod bytovkou) za cenu 100,-Kč/m2, SBD 
Letohrad. 

- Na doporučení finančního výboru ponechat ceny za 
svoz odpadů pro rok 2010 ve stejné výši jako letos 

- Rozpočet na r.2010  
- Složení inventarizačních komisí 
 
neschválilo: 
- záměr stavby větrných elektráren v katastru naší obce 

(pro 4, proti 5, zdržel se 1) 
- nabídku vydavatelství Vltava Labe Press na úplatnou 

propagaci obce v Deníku 
- příspěvek nemocnici v Ústí n.O. na pořízení 

magnetické rezonance 
- žádost A.K. o změnu územního plánu 
 

I.Severová, starostka 
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Společenská kronika 
Vítáme nové občánky 
 

16.10.2009  Kateřina Dolečková čp.283 
 

 
Vítání občánků 18.10.2009 
 

Blahopřejeme jubilantům 
 

  6.11.        Marie Kašková 50 let čp. 158 
  9.11.        Filip Svátek 70 let čp.   10 
10.11.        František Kolomý 89let čp. 186 
24.11.        Milada Naimanová 50 let čp.   61 
  2.12. Marie Šafářová 81 let čp.   11 
  4.12. Magda Danielová              60 let čp. 323 
  6.12. Věra Müllerová        83 let čp. 241 
14.12. Vlastimil Hubálek 70 let čp. 292 
15.12. Antonín Dušek 75 let čp. 211 
22.12. Marie Králová 84 let čp. 116 
23.12. Anežka Šťovíčková 83 let čp. 299 
28.12. Leopold Paďour 82 let čp.   46 
  9.1. Marta Štumpfová 60 let čp.     2 
10.1. Milada Vágnerová 70 let čp.   77 
22.1. Anežka Hrdinová 75 let čp. 291 
27.1. Marie Jansová 50 let čp. 163 
29.1. Ludvík Kříž 60 let čp. 304 
30.1. Olga Houfová 50 let čp. 259 
  6.2. Milada Rousová 75 let čp. 213 
25.2. Dana Dušková 60 let  čp. 299 
  7.3. Karel Červený 60 let čp.   35 
10.3. Josef Pospíšil 81 let čp.   71 
20.3. Jaroslav Josífek 50 let čp.   86 
22.3. Josef Doleček 75 let čp.   62 
24.3. Josef Suchomel 80 let  čp.   22 
28.3. Věra Hladíková 84 let čp. 133 
31.3. Jan Hauf 70 let čp. 293 
 

Pokud nemáte zájem o zveřejnění v seznamu jubilantů, nebo 
si nepřejete hudební gratulaci v místním rozhlase, sdělte to 
prosím v kanceláři obecního úřadu.  

S. Dudková, evidence obyvatel. 
 

 
92 let se dožil 27.6.2009 pan Antonín Šponar 

 
8.7.2009 oslavil 81. narozeniny pan Jindřich Sršeň 

 

 
15.7.2009 byl 60tým narozeninovým dnem pro Janinu 
Musilovou. Doufáme, nám ještě dlouho bude dodávat 
optimismus svým usměvavým pozdravem „ahój“. 
 

 
60. narozeniny oslavil 24. 8. 2009 starosta SDH Lukavice 
pan Václav Dostál. Přejeme mu hodně zdraví, pohody a 
optimismu v osobním i hasičském životě. 

 
 
Obecní knihovna 
 
Oznamujeme občanům že obecní knihovna bude v prosinci 
naposledy otevřena dne 21. 12. 2009 od 16 –18 hod.  



Změna stanoviště odpadů 
Již v letošním roce při posledních dvou sběrech, bylo 
stanoviště od V.Hubálka přesunuto na horní autobusovou 
zastávku. V jízdním svozovém řádu na příští rok se místo 
stanoviště U večerky a u Hubálka V., nově objevuje 
stanoviště u AVA . K této změně došlo z důvodu zvýšení 
bezpečnosti při svozech. Bylo vybráno místo kde je 
vozovka širší a situace na silnici přehlednější.  
 

Rozpočet 2010 
I když přes náš rozpočet projde historicky největší částka 
peněz, výčet uskutečněných akcí dlouhý nebude, právě 
naopak. Vše je samozřejmě způsobeno modernizací 
sokolovny, která i s vybavením spolkne okolo 26 milionů. 
Dotace činí 19 milionů. Zbývající rozdíl budeme platit 
z obecního rozpočtu s použitím úvěru. Navíc jak můžete 
sledovat v médiích, do obecních pokladen se peníze zrovna 
nehrnou a prognózy na příští rok moc optimistické nejsou. 
Z toho se dá odvodit, že kromě mandatorních výdajů vše 
ostatní půjde stranou, pouze ve škole vyměníme zbývající 
část starých oken. A ještě jeden důležitý počin nás čeká 
v roce 2010 a sice vydání knihy o historii obce. Pracuje se 
na ní několik roků a právě v příštím roce půjdeme do finále. 
Budeme žádat o dotaci na pořízení bezdrátového rozhlasu, o 
dotaci na výsadbu další aleje a jak píšu na jiném místě také 
o dotaci na stavbu parkoviště u sokolovny. Tam se však 
realizace předpokládá v r.2011.  
Doufám, že nás nečeká újma pořádání společenských akcí, 
když budeme bez sokolovny.  Spolkům bude k dispozici 
zasedací síň obecního úřadu, náhradním řešením bude 
hasičský bál U Beranů, zkrátka musíme situaci bez sálu 
nějak překlenout. Přeji k tomu nám všem hodně sil. 

I. Severová 
 

 
33 stromů a 120 keřů nově vysázené aleje do Záhoří. 
Náklady 110 tis. Kč pokryla ze 100% dotace. Poděkování si 
zaslouží i vlastníci pozemků, jejichž souhlas je pro žádost o 
dotaci nezbytný.  

 

 
 

 
 

 
28.11. byla dokončena rekonstrukce chodníku a kanalizace 
v úseku Kroulovi – Fajfrovi 
 

 
Ve velmi zdařilé stavbě poldru se již prohání 3,5 tisíce 
násad kapříků. 



Cyklostezka… 
Rozhovor s manažerem Sdružení obcí Orlicko RNDr. 
Antonínem Fialou 
 
Při cestě ze Žamberka do Letohradu je možné již několik 
měsíců zaznamenat stavební ruch související se stavbou 
cyklostezky. Jaký je současný stav výstavby ? 
 
     V různých úsecích je stav různý, někde je již položen 
asfaltový povrch, jinde jsou provedeny pouze terénní 
úpravy. Bohužel již nyní je jasné, že původní termín 
dokončení do konce listopadu tohoto roku nebude dodržen. 
 
Kdy se tedy můžeme dočkat dokončení cyklostezky a proč 
k prodloužení dochází ? 
 
     Během výstavby se objevily nové skutečnosti, které 
nemohly být předvídány během přípravy a které bohužel 
zpozdí termín dokončení, jenž je nyní stanoven na konec 
dubna příštího roku. K těm největším problémům patří nové 
přeložky telekomunikačních zařízení a stav podloží 
v některých úsecích cyklostezky. 
 
Kdo je investorem cyklostezky, jaké jsou její náklady a 
z jakých zdrojů je její stavba financována ? 
 
     Investorem je Sdružení obcí Orlicko a to zejména 
z důvodu rozsahu, když cyklostezka zasahuje do katastru tří 
obcí. Projekt má také regionální význam a svým 
charakterem odpovídá projektům, které by měly být 
realizovány svazky obcí. Celkové náklady výstavby tedy 
včetně všech souvisejících prací ( projektové dokumentace, 
geodetické práce, právní věci atd.) jsou nyní ve výši zhruba 
36 mil. Kč. Hlavním zdrojem financování je dotace 
z Regionálního operačního programu NUTS II 
Severovýchod a dále dotace ze Státního fondu dopravní 
infrastruktury a také vlastní zdroje , které investor získává 
z příspěvků měst Žamberka a Letohradu a obce Lukavice. 
 
Jaké jsou základní parametry  a charakteristika 
cyklostezky ? 
 
     Cyklostezka je dlouhá necelých pět kilometrů, ve většině 
délky má šířku 2 m, tam kde bude smíšený provoz                
(z důvodu dopravní obsluhy) má šíři až 4 m. Hlavním cílem 
výstavby cyklostezky je přispění ke zvýšení bezpečnosti 
cyklistů při dopravě do škol a za prací. Dalším cílem je 
samozřejmě podpora využívání volného času a rozvoje 
turistiky. Cyklostezka rozšiřuje nabídku cyklostezek 
v regionu, kdy navazuje na cyklostezku Letohrad – Ústí nad 
Orlicí. 
 

 

Má tato cyklostezka nějaké zvláštnosti, je něčím odlišná ? 
 
     Nemyslím si, že je zvláštní nebo odlišná od podobných 
staveb. Jako každá stavba komunikace je velmi náročná na 
přípravu a to zejména na řešení majetkoprávních vztahů. 
S přípravou cyklostezky začalo Sdružení obcí Orlicko 
v roce 2004 a teprve v roce 2006 bylo vydáno územní 
rozhodnutí a v roce 2008 stavební povolení. Cyklostezka má 
poměrně velké jednotkové náklady na kilometr, které jsou 
dány související nutností řešení poměrně náročných 
vodohospodářských opatření, aby výstavba cyklostezky 
nezvýšila povodňová rizika v obci Lukavice.  
 

 
cyklostezka před Neknězovými bude sloužit zároveň jako 
chodník pro chodce 
 
V poslední době se často ozývají kritická slova na šíři 
cyklostezky, která je většinou dva metry. 
  
     Samozřejmě se setkáváme s kritickými názory na šířku 
cyklostezky, které jsou zejména ovlivněny technickými 
parametry již existujících cyklostezek a také rozvojem in-
line bruslení. K tomu snad několik skutečností. Jak jsem již 
výše uvedl, příprava stavby komunikace patří 
k nejnáročnějším a její výsledek je hodně ovlivňován 
vyřešením majetkoprávních vztahů, což může vést ke 
změnám záměrů případně  i k zastavení stavby ( viz. např. 
dálnice u Hradce Králové). Dále je nutné mít v patrnosti, 
jestli je na cyklostezce povolen smíšený provoz nebo ne.  
     K hlavním důvodům stanovení technických parametrů 
(které zásadně ovlivňují i její cenu) je poměr mezi 
požadovanými výsledky ( zde zajištění zvýšení bezpečnosti 
cyklistů ) a cenou stavby.  Určitě by každý z nás měl co 
nejpohodlnější cyklostezku, ale zvýšené náklady by již byly 
vlastními náklady investora ( a  tedy přispívajících obcí). 
Každých 50 cm šířky pak představují navýšení investice o 
milióny korun a to v případě, kdy  se vůbec podaří vyřešit 
majetkoprávní vztahy, což u cyklostezky Žamberk-Letohrad 
nebylo v některých úsecích řešitelné. 
     Vnímám spíš problém šířky cyklostezky v souvislosti 
s rozvojem in-line bruslení, což při této šířce může být 
problém. K tomu jen připomínám, že cyklostezka se začala 
připravovat v roce 2004, kdy o in-line bruslení  skoro nikdo 
nevěděl a pozdější změny na projektu již  prakticky nebyly 
možné.  Nicméně si hodně všímám jak se staví a provozují 
cyklostezky v zahraniční a skutečností je, že šířka 
cyklostezek je zde obvykle mezi 1,5-2 metry. Bezpečný 
provoz je  pak dán vzájemnou ohleduplností účastníků 
provozu na cyklostezkách  a samozřejmě ( což platí i o 
našich cyklostezkách) tím,  že provoz na nich není takový, 
aby až na ojedinělé případy nemohlo dojít k bezpečnému a 
pohodlnému používání i takto široké cyklostezky. 
 
Děkuji za rozhovor a těším se na setkání na cyklostezce.  



 
 

 
Výkopy na zahradě u Šturmů 
 

 
Bagry řádily i mezi domy Houšťavových a Vyhnálkových 
 

 
Výkopy na cestě k Novotným  

 
 

 
 

 
Proměna prostoru pro odkládání odpadu na místním 
hřbitově. 
 

Desatero pro požární bezpe čí komín ů 
 
1. Komíny se musí pravidelně čistit a kontrolovat. 
2. Komíny a kouřovody udržujte v bezvadném stavu. 
3. Komín, u nějž byla zjištěna závada se nesmí používat. 
4. Dbejte na řádné zaústění kouřovodu do komínového  
     tělesa. 
5. Na půdě se nesmí těsně u komínu skladovat hořlavé  
    předměty. 
6. Komínové těleso musí být uvnitř domu omítnuto a bez 
     prasklin. 
7. Do komínového tělesa, a to ani na krajíček, nesmí 
    zasahovat trámy. 
8. Vymetací a vybírací dvířka komínu důkladně zajistěte  
    proti vypadnutí. 
9. Dodržujte návody a podmínky stanovené výrobcem  
    tepelných spotřebičů. 
10. Za nezávadný stav komínů nese odpovědnost uživatel  
    nebo vlastník objektu. 



Byla to pravda 
Mám na mysli pověsti, 
které říkaly, že za deskou 
na sokolovně je hlína z 
bojiště legionáře J.Duška. 
Při demontáži pamětní 
desky na sokolovně dne 
16.12.2009, byla za touto 
deskou nalezena mosazná 
krabička s hlínou, 
pozvánkou na slavnostní 
odhalení desky a dopisem 
ve kterém stálo: 
 

     Při oslavě odhalení desky francouzskému legionáři 
bratru J. Duškovi - konané dne 11. září 1938 - (20. výročí 
trvání republiky čsl.) byla vložena do této krabice hlína z 
bojiště u Terronu ve Francii, kde Dušek padl. 
 
     Hlínu z bojiště přivezl a daroval pan Tichý, restauratér 
v Kyšperku. 
                     V Lukavici dne 10. září 1938. 
 
          Adolf Hubálek                    Kubát Ludvík, řídící uč. 
Legionář a starosta Sokola            a obecní kronikář. 
 

 
 

 
Dejte si dárek, za čněte třídit o Vánocích 
     Vánoční svátky se přibližují mílovými kroky, v kuchyni 
voní cukroví a obchodníci se radují ze zvýšených tržeb. Už 
jen několik málo dní a pod rozzářeným stromečkem se 
objeví plno dárků – užitečných i těch „jenom“ pro radost. 
Vánoce jsou nejen časem domácí pohody, dárků a 
televizních pohádek, ale také obdobím plným odpadů. Jejich 
množství v domácnostech se těsně před koncem roku 
zvyšuje řádově o desítky procent. Po vánočních svátcích 
jsou odpadky nejen v přeplněných popelnicích, ale často se 
povalují i kolem nich. Co s tím? Ti z Vás, kteří odpad třídí, 
odpověď znají. Nevyhazovat do popelnice nic, co se dá 
vytřídit a tím pádem i recyklovat. Ti ostatní si mohou 
nadělit pod stromeček dárek navíc – méně skládek a čistší 
životní prostředí.  
     V okamžiku, kdy rozbalíte dárek, se z obalu stává odpad.  
Všechny papírové obaly (pokud je nechcete sami znovu 
použít) by měly skončit v modrém kontejneru. Třeba právě 
z Vašeho papíru vzniknou noviny, obaly na vajíčka nebo tak 
důležitá věc jako je toaletní papír. Plastové obaly, igelity 
nebo polystyren, který chránil před poškozením Vaši novou 
elektroniku, mají putovat do žlutého kontejneru.  V létě si 
možná právě z těchto plastů koupíte zahradní nábytek, 

zatravňovací dlažbu nebo nový odpadkový koš. Připijete si 
s přáteli na Nový rok na zdraví? Víte kam s lahví od 
šampaňského? Neváhejte ani chvíli a využijte zelený 
kontejner. Na oslavu konce roku si poté můžete vzpomenout 
kdykoliv při pití lahvového piva nebo sklenice minerálky. 
Pokud jste pod stromečkem našli nějaký nový 
elektrospotřebič, vraťte starý na sběrný dvůr. Na stejném 
místě můžete odložit i nepoužívaný nábytek, hudební 
nástroje nebo staré hrnce. 
 

 
10 družstev se opět v srpnu sešlo na tradičním volejbalovém 
turnaji. 
 

 
Občerstvení na volejbalovém turnaji si vzalo na starost 
SRPDaŠ. A s úspěchem. Maminky napekly domácí dobroty, 
po kterých se jen zaprášilo 
 

 
Za úspěch grilovaného masa mohl pravděpodobně slušivý 
stejnokroj s obecním znakem, který oblékli šéfkuchaři M. 
Dudek a A. Drbola. 



 
školní kuchyň se dočkala nové pečící trouby. 

 
Celá budova školy a školky se dočkala nových radiátorů. 
Topit se v nich bude plynem.  
 

Noc světlušek, 
kterou pořádalo 27. října SRPDaŠ měla u dětí i rodičů velký 
ohlas. Účastníky neodradilo ani nepříznivé počasí. Na 
všechny za to čekala odměna. 

 
Na cestě s lampiony potkaly děti vodníka, 
 

 
skupinu víl, 

 
u hřbitova je vyděsil kostlivec, 
 

 
nechyběla ani perníková chaloupka s ježibabou, 
 

 
ovšem nejvíc se líbil pirát s dřevěnou nohou. 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Mikuláš 
se svou 
družinou 
nadělo-
val 
v sobotu 
5. 12. 



Den zahrádkářů 
      se konal 19.9.2009. Na sále sokolovny bylo možno 
shlédnout výstavu fotografií z historie obecního dění, 
doplněnou o výstavku výpěstků lukavských zahrádkářů. 
 

 
 

 
p. Najmanová prohlíží výsledkovou tabuli vyhlášených 
soutěží 
 

 
P. Malý se skupinou „VŽH Brno“ hráli k tanci, poslechu i 
na přání 

 
Nejkrásnější zahrada pro rok 2009 u Hubálkových čp. 292 

Vítězná cuketa o délce 60 cm, vypěstovala Dostálová 
Jaroslava čp.249 

 
vítězný celer o obvodu 41 cm, vypěstoval Doleček Antonín, 
čp. 231 

 
Nejkrásnější rozkvetlé okno letos měla dle poroty 
Hubálková Lenka, čp. 187 

 
V kategorii Kuriozita uspělo hroznové víno pěstitele 
Martina Vyhnálka čp.103  



Předvánoční setkání seniorů  
se konalo v neděli 30.11.2009 
 

 
 
 

 
Škola společně se školkou vystoupila s krásným cirkusovým 
představením 

 
Nechyběl ani kouzelník 
 

 
Návštěvníci si mohli zakoupit šperky z dílny J.Zamazalové 

 
Hlavním programem byla módní přehlídka, kterou písněmi 
doprovázeli P. a V. Zamazalovi 
 
Na mole byla zastoupena 
i Lukavice 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
K taci a poslechu hrál 
Oldřich Kolomý 
 

 
 

 
DISCO V  SOKOLOVNĚ 
 

 
Oldies DISCO pořádaná SRPDaŠ v sobotu 12. 12. a sál 
zaplněný tanečníky 



Poděkování sponzorům 
SRPDaŠ děkuje touto cestou všem sponzorům, kteří přispěli 
do tomboly Oldies DISCO, poslední akce konané ve staré 
sokolovně. Jsme si vědomi, že jsme Vás o sponzorský dar 
žádali letos již podruhé. V příštím roce se ples konat nebude 
a my jsme nechtěli školu a školku připravit o příspěvek, 
kterým je každoročně výtěžek tohoto plesu. Víme, že 
situace ve firmách je leckde složitá a sponzoring je prvním 
místem kde se šetří. O to víc si vašich příspěvků vážíme. 

Výbor SRPDaŠ 

 
Poděkování z Diakonie Broumov 
       Vážená paní starostko, 
Chceme Vám tímto upřímně poděkovat za uspořádání 
humanitární sbírky ve Vaší obci. Zejména chceme 
vyzdvihnout obětavou pomoc Vašich občanů, kteří 
významnou měrou podpořili naši činnost a pomohli tak 
zajistit dostatek humanitárního materiálu pro lidi v tíživých 
životních situacích a pro chod terapeutických dílen, kde jsou 
tito lidé zaměstnáváni. Dovolujeme si Vás požádat o 
zveřejnění našeho poděkování občanům ve vašem místním 
zpravodaji. 
Vaše pomoc při pořádání humanitárních sbírek, znamená 
pro naši práci velký přínos a zároveň je pro nás ještě něčím 
navíc – výrazem pochopení a podpory práce pro všechny, 
kteří se bez pomoci druhých neobejdou. 
Budeme vděčni i za případnou finanční pomoc. Víme, že ne 
všichni mohou přispívat pravidelně nebo vysokými 
částkami, ale chceme, abyste věděli, že jakýkoli finanční dar 
na dopravu darovaného materiálu nám velmi pomůže. 
Diakonie Broumov patří už 15 let mezi úspěšné 
poskytovatele sociálních služeb zaměřených na občany 
v krizových životních situacích na celorepublikové úrovni. 
Těšíme se, že naše vzájemná spolupráce bude pokračovat i 
nadále. Budeme rádi, rozhodnete-li se podobnou sbírku 
příležitostně zopakovat a těšíme se na Vaši zprávu. 
                                                              S pozdravem 

PhDr. Vítězslav Králík, ředitel 
 

Myslivecké sdružení - střelby 
 

Dne 29. 8. uspořádalo Myslivecké sdružení Lukavice-
Letohrad na střelnici v Letohradské bažantnici další závod 
na Loveckém kole o Lukavský pohár. 
Za deštivého počasí se sešlo 15 střelců. Nejlepší mušku ve 
finále po závodě dvakrát dvacet terčů měl Miloš Zastoupil z 
Lanšperka jako druhý se umístil 
Zdenek Dvořák z Kameničné na třetím místě Jaroslav Suchý 
z Rudoltic.. Pořadatelé děkují Obecnímu úřadu v Lukavici 
za ceny pro soutěžící. 
 

 

 
 
Myslivecké sdružení – všestranná soutěž 
hrubosrstých maďarských ohařů 
 
Dne 4. a 5.9. 2009 proběhla v naší honitbě část soutěže 
memoriálu profesora Jaroslava Svobody.Jednalo se o 
jubilejní 20 ročník mezinárodní vrcholné klubové 
všestranné soutěže hrubosrstých maďarských ohařů. 
Memoriálu se zúčastnilo 22 psů se svými vůdci.Ti mezi 
sebou soutěžily v jedenácti disciplínách.Vítězem a držitelem 
titulu CACT,CACIT se stal pes Ceasare Mini z Vodného 
mlyna pí.Danieli Čechové ze Slovenska na druhém místě 
držitel titulů Res.CACT. Rest.CACIT a Klubový vítěz  se 
stal pes MOK Atac z Bohumínské mokřiny vedený p. 
Jaroslavem Trejbalem. Na třetím místě a titulem CACT a s 
oceněním za nejlepší práci v lese pes ČF Lesan od Jemiluk 
vedený naším domácím členem p. Ludvíkem Vackem ze 
Žamberka. 
 

 
 
 



Zprávy z Orlicka 
Nové DVD 

Sdružení obcí Orlicko vydalo další film na DVD , tentokrát 
s názvem Mozaika času – Králická pevnostní oblast. Film  
přibližuje historii i současnost předválečného pevnostního 
systému na Králicku nazývaného Králická pevnostní oblast. 
Diváci se seznámí s obdobím těsně před vypuknutím 
II.světové války, kdy se vláda tehdejšího Československa 
snažila vybudovat systém obrany republiky před 
předpokládaným napadením ze strany fašistického Německa 
a právě na Králicku vznikal nejkompaktnější obranný 
systém na celé republikové hranici. Divák bude mít 
příležitost poznat nejen vypjaté politické období 
prostřednictvím dobových záběrů, ale zároveň se seznámí 
s technickým řešením výstavby a vyzbrojení jednotlivých 
typů opevnění. V neposlední řadě bude divák zatažen do 
osudů vojáků připravených bránit Československo na území 
dnešního Králicka a pozná jaký je osud těchto staveb 
v současnosti. Film je určen nejen pro širokou veřejnost a 
hosty regionu , ale zejména pro školy a školní mládež 
s cílem přispět k pochopení naší novodobé historie. Film 
produkovala společnost FTV production za finanční 
podpory Evropského fondu pro regionální rozvoj  
prostřednictvím Euroregionu Glacensis. Pro případné 
zájemce je DVD zdarma k dispozici v Infocentru Žamberk 
(info@orlicko.cz). 
 

Konference Orlicko - Kladsko 
     Poslední listopadový den proběhl za významné podpory 
Dolnoslezského vojvodství v Bystřici Kladské již 9. ročník 
Konference Orlicko-Kladsko, která je pořádána Sdružením 
obcí Orlicko a okresem Kladsko. Jako každoročně jsou  
tématy přednášek projekty zaměřené na rozvoj 
českopolského pohraniční v oblasti Orlických hor a 
Králického Sněžníku. Hlavními tématy této konference byla 
doprava a dopravní obslužnost a rozvoj cestovního ruchu. 
Polští zástupci seznámili účastníky konference s programem 
rozvoje železniční a silniční dopravy v celém vojvodství a 
také s osudem a budoucností železnic v sousedním Kladsku. 
Zajímavou informací byla zpráva o modernizaci silnice 
z Vratislavi přes Kladsko na území Pardubického kraje , 
která se po mnoha letech začíná stávat realitou. Čeští 
zástupci pak prezentovali např. projekt cyklodopravy 
v Orlických horách nebo projekt Orlických drah zajišťující 
železniční spojení sídel v Orlických horách. V rámci tématu 
cestovního ruchu pak byly prezentovány projekty vzniku 
mezinárodní turistické destinace Králický Sněžník, 
komplexní modernizace zimního střediska Sněžník v Dolní 
Morava či vybudování nového zimního  střediska Červená 
Voda – Buková hora. V závěru bylo dohodnuto, že se příští 
konference uskuteční na podzim roku 2010 na tradičním 
místě v Jablonném nad Orlicí. 
  
         Miroslav Wágner               RNDr. Antonín Fiala 
předseda Sdružení obcí                   manažer  Sdružení obcí 
             Orlicko                                          Orlicko 

 
 

Máte na domě označení čp.?    
  K povinnostem každého vlastníka nemovitosti patří označit 
ji číslem popisným nebo číslem evidenčním. Pracovníci 
pošty a roznáškové služby upozorňují, že pokud není 
nemovitost řádně označena a nemá poštovní schránku, 
nemusí se její vlastník dopisů, novin a letáků dočkat. 
Ulehčete jim práci a dejte si vše do pořádku.   

Nejen nové sedačky v Divišově divadle díky 
podpoře MAS ORLICKO 

     Nové sedačky v Divišově divadle, modernizované 
zázemí rodinných center v  Klášterci nad Orlicí, Letohradě a 
Žamberku nebo nové ustájení pro telata v zemědělských 
podnicích. Tyto a další projekty podpořené dotací ve výši 
téměř 10 000 000 Kč budou v regionu Orlicko realizovány 
během roku 2010. V celkem 12 obcích Orlicka tak bude 
v příštím roce realizováno 18 projektů zaměřených na lepší 
vybavení zázemí obcí a neziskových organizací a na 
modernizaci podnikatelských provozoven.  
     Podporu projektům poskytla Místní akční skupina 
ORLICKO (MAS ORLICKO) – občanské sdružení se 
sídlem v Žamberku, které prostředky rozděluje v souladu se 
schválenými pravidly pro poskytování dotací z Evropské 
unie. V roce 2010 plánuje MAS ORLICKO ve dvou vlnách 
rozdělit dalších cca 10 000 000 Kč. V první vlně (jaro 2010) 
budou moci své žádosti předkládat podnikatelé 
v dřevozpracujícím průmyslu a agroturistice, ve druhé vlně 
obce a neziskové organizace.  
     Více informací o možnosti získání dotace a činnosti 
MAS ORLICKO naleznete na  www.mas.orlicko.cz  nebo 
v kanceláři MAS, Divišova 669, Žamberk.  

                        Ing. Ivana Danielová, manažerka 
 
P.S.: Obec Lukavice žádá z tohoto programu o podporu 
projektu stavby parkoviště u sokolovny. I.S. 
 

 
 

 



Slavnostní  rozsvícení    
vánočního  stromu 

 

 
Vystoupení Lukaváčku u Betléma. 
 

 
Velký úspěch měl vánoční punč, který uvařili ve školní 
kuchyni. Bez Lídiných věnečků si rozsvěcení vánočního 
stromku už ani neumíme představit. Byly opět skvělé.  
  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Vystoupení 
Dua Ťuk 
navodilo 
pohodovou 
předvánoční 
atmosféru.  

 

 
Abychom zmenšili fronty na langoše, museli zastupitelé 
využít dobrovolníků. Letos děkujeme za pomoc M. Duškové. 
 

 
Výstavu vánoční vazby a keramiky jste mohli shlédnout 
v zasedací síni  obecního úřadu  8. a 9. 12. 2009 
 

 
 
 

Ani letos mladí hasiči nezklamali! 
        Uplynulou sezónu závodu hry Plamen ustáli výborně. 
Sice účast na mistrovství ČR jim unikla o vlásek, ale není 
každý den posvícení a tak třeba zas příště. Z letošních 
patnácti závodů lukavští přivezli do své sbírky 24 pohárů, 
co dle mého názoru je „bomba“. Jen pro zajímavost za 
uplynulých dvanáct a půl roku se hasičská klubovna pyšní 
179 poháry včetně trofejí. Aby se nezapomnělo na 
dorostenky, dorostence a dospělé muže i ženy! Jejich letošní 
snaha a účast se vyplatila, neboť přispěli čtyřmi krásnými 
poháry do hasičských vitrín. Však tomu také věnovali hodně 
času. Na závěr bych rád poděkoval všem hasičům, kteří 
jakýmkoliv způsobem přispěli k rozvoji a chodu hasičské 
činnosti. Také vám ostatním občanům chci popřát klidné 
Vánoce a do nového roku pevné zdraví. 

Velitel SDH Lehký Josef 


